
   
 

   
 

   

   
Zápis č. 14  

z jednání Komise pro informatiku    
a SmartRegion   

Rady Olomouckého kraje   
ze dne 18.10.2022   

   

   
Přítomni:   Nepřítomni:   
Kapounek Petr   
Hrubý David  
Kuděla Michal, Mgr.    
Měřínský Petr, Ing. 

Pelikán Matouš, Mgr. 
   

Calábková Dana, Ing. 
Popelák Lukáš   
Suchánek Aleš, Ing.   
Zápeca Kamil    
Musil Tomáš  
Žebrok Jan, Ing.  

 

Omluveni:   
Hampl Václav, Mgr.   
Horký Jaromír   
Vlazlo Tomáš  
Štursa Aleš   

 

 
Hosté: 
Balcárek Jan, Bc. 

  

  
Program:   

1. Úvod   
2. Implementace směrnice NIS 2 – pozván host Bc. Jan Balcárek 
3. Poskytování informací komisi informatiky a Smart region odborem 

informatiky 
4. Různé - dotazy, náměty, podněty apod.  
5. Závěr 

 

Zápis:   

  1. Úvod   

Úvodního slova se ujal předseda komise pan Petr Kapounek. Přivítal přítomné a zahájil 
jednání komise.  Ihned na začátku. Navrhl předseda komise schválení přítomnosti 
pozvaného hosta, který byl pozván k vysvětlení problematiky Implementace směrnice 
NIS2: Jednalo se o hosta: Bc. Jana Balcárka – koordinátora kybernetické bezpečnosti 
pro Olomoucký kraj 

Schválení bylo jednohlasné. Pro 10, proti 0 

 



   
 

   
 

1. Implementace směrnice NIS 2 

Pan Balcárek se ujal slova a představil postup implementace směrnice NIS2. Dle něj je 
nyní směrnice NIS 2 v neveřejném připomínkovém řízení s NÚKIB, které by mělo trvat 
do čtvrtého kvartálu tohoto roku, aby byl čas 21 měsíců na zapracování do naší 
legislativy. 
Pan Balcárek jede 8.12. do Prahy, kde se dozví více informací. Dle něj bude dobré 
počkat do ledna, kdy bude jasné, koho všechno toto opatření postihne. Účinnost NIS 2 
je plánována na polovinu roku 2024.Z počátku je předběžně počítáno s přechodným 
obdobím.  
NIS2 bude rozlišovat instituce jako základní a důležité. Podle toho budou mít také jiné 
povinnosti týkající se kybernetické bezpečnosti. Ale jak sám řekl, zatím o tom nejsou 
zcela jasné informace. Také seznámil členy s informacemi, které jsou zatím veřejně 
známé – což jsou např. sankce. Pan Balcárek dal k dispozici adresu se zatím známými 

fakty https://nis2.nukib.cz/. 

Paní Calábková se zeptala, zda-li se uvažuje, že v každé organizaci dojde k navýšení 
počtu personálu, o člověka věnujícímu se kybernetické bezpečnosti. 
Dle pana Balcárka se uvažuje o možnostech outsourcingu. 
Pan Kapounek se ptal, zda-li kraj již uvažoval o pomoci příspěvkovým organizacím 
z hlediska školení (metodiky, výkladu) a pomoci? Aby organizace nemusely platit cizím 
firmám za informace? 
Dle pana Balcárka nemůže mluvit za pana hejtmana, ale uvažují o jistém proškolení 
příspěvkových organizací na proškolení na tzv. „kybernetické minimum“. 
 
 
 

2. Poskytování informací komisi informatiky a Smart region odborem 
informatiky 

Pan Kapounek zpracoval návrh usnesení na základě diskuse z minulého zasedání 
komise. Představil návrh usnesení a vyzval členy komise k připomínkám návrhu. 
Vzhledem k tomu, že žádné nebyly, nechal o tomto návrhu hlasovat. 

 

Závěr doporučení komise: 

Komise pro informatiku a SmartRegion region rady Olomouckého kraje doporučuje radě 
Olomouckého kraje uložit odboru informatiky průběžně a pokud možno v dostatečném 
předstihu pro případné projednaní informovat komisi IT a SmartRegion Olomouckého 
kraje o chystaných nákupech hardware, software a souvisejících služeb v pořizovací 
ceně nad 150tis Kč. 

Hlasování: Pro: 7 proti:0  zdrželi se: 3 

 

 

3. Různé - dotazy, náměty, podněty apod.  

Dotazy ani návrhy nezazněly, proto pan Kapounek ukončil jednání komise. 

 
 
 

V Olomouci dne…………..      ……………………  
Petr Kapounek – předseda komise  

 

https://nis2.nukib.cz/

